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PROPOSTA D’ACTA DE LA REUNIÓ ORDINÀRIA DEL CONSELL 
D’ESTUDIS DEL GRAU DE NUTRICIÓ HUMANA I DIETÈTICA  

 

Dia: Dilluns 11 de juliol de 2022 

Lloc: la sessió es farà de manera mixta a l’AULA 4 (Aulari Sent Sovi) i mitjançant videoconferència 
tenint en compte la situació d’alerta sanitària i a l’empara del que disposa l’art. 6.1 del Decret 
llei 8/2020, de 24 de març, de modificació parcial del Decret llei 7/2020, de 17 de març, de 
mesures urgents en matèria de contractació pública, de salut i gestió de residus sanitaris, de 
transparència, de transport públic i en matèria tributària i econòmica, i d’adopció d’altres 
mesures complementàries. 

Hora: 11:00h 1a convocatòria 

Hora: 11:30h 2a convocatòria 

Assistents:  

• Professors: Rosa Mª Abellana Sangra, M. del Carmen Aguilera Ruiz, Fernando Belmonte Mallo, Immaculada 
Dinarès Milà, Oscar Domènech Cabrera, M. del Carme González Azón, Maria Grau Magaña, Susana Guix 
Arnau, Mª Emilia Juan Olivé, M. Antonia Lizarraga Dallo, Rafael LLorach Asunción, Francisco Javier Luque 
Garriga, Maria Pérez Bosch, Núria Piqué Clusellas, Manel Viader Junyent, Stefania Vichi. 

• Estudiants: Carla Guzman López 
• Personal d’administració i serveis: Montse Sánchez González 
• Professors convidats: Pedro F. Marrero González 

Excusen la seva assistència: M. Clara De Moraes Prata Gaspar, Maria Carmona. 

S’obre la sessió en 2a convocatòria a les 11:30 fent servir la fórmula de 1/3 dels membres del consell 
que apareix recollida en el Reglament del Consell (article 15, d).  

La sessió se celebra de manera mixta a l’AULA 4 (Aulari Sent Soví) i mitjançant videoconferència 
tenint en compte la situació d’alerta sanitària i a l’empara del que disposa l’art. 6.1 del Decret llei 
8/2020, de 24 de març, de modificació parcial del Decret llei 7/2020, de 17 de març, de mesures 
urgents en matèria de contractació pública, de salut i gestió de residus sanitaris, de transparència, de 
transport públic i en matèria tributària i econòmica, i d’adopció d’altres mesures complementàries. 

La Dra. Urpí dona la benvinguda a la Dra. Maria Grau que substitueix al Dr. Josep Vidal i agraeix a la Dr. 
Josep Vidal haver format part del Consell durant aquest temps.  

Ordre del dia: 

1. Aprovació, si escau, de l’acta de la sessió anterior (4 de febrer de 2022). 

S’aprova l’acta de la sessió anterior 

2. Informe de la cap d’estudis.  

La Dra. Urpí comparteix amb els membres del Consell els resultats de les Eleccions en les que ha estat 
renovada com a Cap d’Estudis del Grau de NHiD i agraeix els vots rebuts. La presa de possessió com a 
Cap d’estudis es va celebrar el dia 17 de juny.  



 

La Dra. Urpí felicita a l’equip deganal que va prendre possessió dels seus càrrecs els dia 17 de juny 
d’acord amb els resultats de les eleccions celebrades el mes de febrer.  

La Dra. Urpí informa que diversos professors de la Facultat de Farmàcia i Ciències de l’Alimentació han 
rebuts reconeixements diversos en els darrers mesos. Així, el Dr. Cañigueral ha estat nomenat 
President de la Farmacopea Europea, la Dra. Emilia Juan s’ha incorporat com a membre de la Reial 
Acadèmia de Farmàcia i els Drs. Teresa Altabella i Rubén Alcázar han estat escollits com a Presidents 
de la Societat Espanyola de Biologia de Plantes (SEBP). 

La Dra. Urpí informa de com va avançar el procés d’acreditació del grau i el calendari previst. Els dies 
24-25 de maig es van fer les reunions amb el CAE. Aquestes reunions es van celebrar de manera virtual 
i per qüestions de salut el President de la comissió no va poder-hi assistir. Es van fer un total de 6 
audiències amb diferents col·lectius relacionats amb el grau i ara es preveu que l’informe del CAE 
(IPAE) arribi entre finals de juliol i primers de setembre.  

Durant la sessió final d’aquestes reunions el CAE va fer una sèrie de consideracions sobre el grau que 
son les que s’indiquen a continuació: 

- Bona qualitat i dedicació positiva. 
- Necessitat de generar places de professorat nutricionista-dietista (aquest requeriment ja estava 

en l’informe d’acreditació anterior). 
- El CAE va indicar que els estudiants havien insistit molt en poder fer rotacions a l’assignatura de 

pràctiques externes i de poder fer més pràctiques durant els diferents cursos del grau.  
- Seria bo implementar metodologies docents actives com per exemple role-playing. 
- Seria bo que hi hagués una residència de nutrició hospitalària. 

Per altra banda el CAE també va valorar el grau d’implementació de les millores proposades en 
l’acreditació anterior:  

- Visualitzar els projectes d’innovació docent: pel curs 22-23 es demanarà a tots els que pertanyin o 
tinguin PID que ho indiquin per posar-ho a la web del grau. 

- Incorporar exemples transversals: en aquest sentit les assignatures de qualitat i gestió a l’empresa 
alimentària i restauració col·lectiva faran un projecte transversal perquè els estudiants vegin millor 
l’encaix de l’assignatura de gestió en el grau. 

- Incorporar els ODS en els plans docents: es passarà una enquesta als coordinadors de les 
assignatures per tal de saber com es poden incloure els ODS i la perspectiva de gènere en els plans 
docents. 

- Incrementar la satisfacció respecte a les accions de mobilitat dutes a terme. Estem pendents que 
s’actualitzin les enquestes institucionals. 

- Fer una guia d’avaluació per pràctiques de simulacions. 
- Incrementar l’oferta formativa a través de places en Centres d’Atenció Primària (CAP). Actualment 

s’han generat als CAP’s 150 places per graduats en NHiD i molts titulats ja han estat contractats. 
Ara s’ha començat a fer difusió als CAP’s perquè puguin acollir estudiants de pràctiques externes. 
Actualment el grau ja té 1 plaça de pràctiques funcionant a un CAP. La millora proposada és poder 
incrementar un 2% de les places de pràctiques externes. Aquest és un petit percentatge perquè 
tot just s’està posant en marxa el paper del nutricionista-dietista en els CAPs. Algun CAP ja ha 
mostrat interès en oferir places pels nostres estudiants. 

- En el cas del Doble grau a la memòria de verificació es van donar dades de matrícula i de seguiment 
i es van incloure 2 propostes de millora: 

o Recollir indicadors específics de doble grau: abandonament – mobilitat... 



 

o Fer una sessió informativa mentre els estudiants estan fent 2n i/o 3r del grau de Farmàcia 
per tal de visualitzar el grau de NHiD i donar resposta a les inquietuds/qüestions dels 
estudiants de doble grau. 

La Dra. Urpí informa que hi ha una acció a nivell de l’Agencia de Qualitat Universitària (AQU) per fer 
acreditacions a nivell de centre (acreditació institucional) i no de graus individuals. L’acreditació es 
faria des del SAIQU del Centre. La Dra. Urpí indica que la Facultat de Química i la Facultat d’Economia 
i Empresa ja tenen l’acreditació institucional. La Facultat de Farmàcia i Ciències de l’Alimentació també 
s’hi vol afegir. 

La Dra. Urpí informa sobre temes diversos dins de l’àmbit acadèmic-docents tractats des de l’equip 
deganal: 

- Cal adaptar-nos al RD 822/2021 de 28 de setembre pel qual s’estableix l’organització de les 
titulacions universitàries i del procediment d’assegurament de la seva qualitat. En aquest sentit la 
UB està fent les guies per adequar normatives.  

- Model acadèmic i docent de la UB: El dia 22 d’abril de 2022 es va celebrar una reunió de la Comissió 
acadèmica de la UB presidida per la VR de política docent, la Dra. Conxita Amat on es va fer un 
document marc per definir les línies estratègies d’aquest model.  

- Programa RIMDA: El Programa de Recerca, Innovació i Millora de la Docència i l’Aprenentatge 
treballa per a l’establiment de “Noves Tipologies de Projectes Reconeguts”: 

o Projectes de Millora Docent (PMD) 
o Projectes d’Innovació Docent (PID) 
o Projectes Estratègics Docents de Centre (PEDC): per tal de “Portar a terme accions 

estratègiques relacionades amb la millora i innovació docent, segons les prioritats que la 
facultat identifiqui”. Son propostes d’accions per treballar en el grau diferents línies i fer 
accions transversals. 

La Dra. Urpí informa sobre el calendari de sol·licituds de projectes del programa RIMDA indicant que 
el dia 30 setembre finalitza la segona convocatòria. La Dra. Urpí també informa que els graus de CTA i 
NHiD han aconseguit un nou projecte d’innovació docent que coordinat per la Dra. Maria Pérez porta 
per títol “Disseny d’un programa formatiu per a la millora de les competències i habilitats en la 
preparació i conducció de presentacions orals en els graus de Nutrició Humana i Dietètica i de Ciència 
i Tecnologia dels Aliments.” 

- Internacionalització dels estudiants: la Dra. Urpí informa sobre la participació dels estudiants del 
grau de NHiD en programes de mobilitat i indica que el % d’estudiants que hi participa és d’un 4-
5% i els estudiants en la gran majoria fan Erasmus Estudis. La Dra. Urpí informa que la Facultat de 
Farmàcia i Ciències de l’Alimentació ha rebut un Ajut de 3000 euros per a la promoció d’accions 
estratègiques internacionals dels centres. 

La Dra. Urpí informa de que la participació en les enquestes del 2n semestre ha estat baixa i similar a 
la dels darrers cursos. Cal buscar mecanismes per potenciar la participació de l’alumnat a les 
enquestes. Per altra banda la Dra. Urpí comenta que hi ha actualment diferents convocatòries a premis 
relacionats amb el TFG on els estudiants de NHiD hi poden participar. Finalment la Dra. Urpí indica que 
l’acte de graduació de la promoció 2018-2021 tindrà lloc el dia 14 d’octubre. 

La Dra. Urpí informa del calendari de diferents congressos docents que se celebraran en els propers 
mesos: 

- XI trobada de Professorat de Ciències de la Salut (1-3 de febrer de 2023). La presentació de 
comunicacions estarà oberta fins a mitjans de desembre de 2022. 



 

- “III jornada nacional del profesorado del grado de NHyD” (10-11 novembre 2022). Es realitza 
després de la “Asamblea general de la Conferencia Española de Decanas y Decanos de NHyD” . La 
presentació de resums estarà oberta fins el dia 30 de setembre. 

La Dra. Urpí informa sobre com es farà la jornada d’acollida i benvinguda d’estudiants de 1rcurs el dia 
12 setembre. El programa provisional inclou fer una sessió a l’aula d’informàtica per ajudar als 
estudiants que es donin d’alta al correu institucional i ensenyar el campus virtual. La Dra. Urpí fa una 
crida als estudiants del Consell, delegats de cursos i membres d’ADINU perquè donin suport a la 
jornada de benvinguda. 

Referent al PAT – CAT, la Dra. Urpí indica que el passaport a la professió s’ha dissenyat en format 
setmanal. Els alumnes de 1r i 2n curs tindran sessions la setmana del 3-6 d’octubre i pels estudiants de 
3r-4t es preveu organitzar les sessions durant el mes de febrer. La jornada d’orientació professional 
per a estudiants de NHiD es preveu pel dia 9 de febrer de 2023 en una sessió associada a les pràctiques 
externes. La Dra. Urpí posa de manifest que la jornada anterior que es va celebrar el dia 26 de maig de 
2022 va tenir molt poc èxit; hi van participar només 9 alumnes dels diferents cursos. Malgrat aquesta 
poca participació la jornada es seguirà ofertant perquè la considerem essencial pels estudiants.  

Per altra banda hi ha també programades una sèrie d’activitats amb reconeixement de crèdits com 
son el Workshop anual INSA-UB. 

3. Aprovació, si escau, dels horaris de teoria pel curs 2022-2023. 

La Dra. Urpí presenta la proposta d’horaris de teoria pel curs 2022-2023 indicant que en el cas dels 
estudiants de primer curs s’ha considerat tornar a la distribució pre-pandèmia i fer la docència a l’aula 
1 de l’aulari Sent Soví (30 estudiants per grup). Durant aquest proper curs 2022-2023 es mantindran 
els seminaris de l’assignatura d’Experimentació al laboratori els divendres on faran docència presencial 
i virtual segons el seminari que correspongui.  

En la programació de 2n curs hi ha hagut reestructuració d’horaris tant en el primer com en el segon 
semestre. La Dra. Urpí presenta la proposta d’horaris amb els canvis previstos. 

Tant els horaris de 3r curs com de 4t curs es mantenen igual i l’únic canvi és que pels alumnes de 3r 
curs les pràctiques programades del 2n semestre tornaran a ser presencials. 

La Dra. M. Pérez pregunta com es farà per poder encabir els alumnes de l’assignatura d’Antropologia 
i Psicologia del Comportament Alimentari de primer curs on hi ha també els alumnes del doble grau a 
l’Aula 1 de Sent Soví. Per la resta d’assignatures de primer l’aforament de l’aula 1 és suficient però no 
si s’hi sumen els del doble grau. La Dra. Urpí indica que per l’assignatura d’Antropologia i Psicologia 
del Comportament Alimentari hi ha reservada l’aula 3 de La Masia i com que les classes acaben a i 45-
50 els alumnes tenen marge per canviar d’aula. La Dra. Aguilera comenta que en funció dels alumnes 
que tinguin al setembre i l’assistència ja valoraran si proposaran un canvi de la docència de l’aula 4 a 
l’aula 1 de Sent Soví. La Dra. Urpí indica que aquesta situació només es dona al matí que és quan hi ha 
els alumnes que cursen el doble grau. 

S’aproven els horaris de teoria pel curs 2022-2023 

4. Aprovació, si escau, del calendari d’exàmens pel curs 2022-2023. 

La Dra. Urpí informa que com cada any la distribució d’exàmens s’ha fet de manera rotatòria i l’últim 
de l’any anterior passa a ser el primer d’aquest curs. Hi ha exàmens d’optatives on el dia s’ha pactat 
amb CTA ja que són assignatures que s’imparteixen en els dos graus.  



 

En global es busca que el calendari d’exàmens estigui equilibrat en dies de descans entre exàmens i 
que no hi hagi solapaments. 

La Dra. M. Pérez pregunta quin és l’horari dels exàmens del migdia. La Dra. Urpí l’informa que és a les 
12h. Per altra banda, els exàmens de matí començaran a les 10h i els de tarda a les 16h.  

S’aprova el calendari d’exàmens pel curs 2022-2023 

5. Aprovació, si escau, dels plans docents del curs 2022-2023. 

La Dra. Urpí recorda que els Plans docents de les diferents assignatures del grau es van compartit en 
el SharePoint de la UB i que es va enviar a cada membre del Consell un formulari Forms per poder 
valorar els plans docents i tenir la informació en el moment que se celebrés el Consell. L’enquesta 
Forms que s’ha preparat avalua tots els ítems obligatoris de complir per un pla docent. 

De manera aleatòria, però mai assignant un pla docent al propi equip docent de l’assignatura, dels 
plans docents de les assignatures del grau van ser distribuïts a raó de 2-3 per cada membre del Consell. 
Alhora, cada pla docent ha estat avaluat per com a mínim 2 membres del Consell. La Dra. Urpí i la Dra 
Relat recolliran tots els comentaris rebuts i es comunicaran als coordinadors corresponents aquelles 
canvis que calgui fer en el pla docent presentat.  

Es reenvia full avaluació dels plans docents a tots els membres del Consell per tal que s’acabin d’avaluar 
els plans docents que encara manquen. 

La Dra. Urpí demana que se li doni confiança per fer aquesta tasca i que es quedin aprovats els plans 
docents un cop incloses les modificacions suggerides en els que les requereixin.   

Aprovació. 

6. Afers de tràmit 

La Dra. Urpí indica que caldria introduir una modificació en el calendari acadèmic que es va aprovar en 
el Consell anterior. Les defenses del primer semestres dels TFGs es van programar pels dies 1-2 de 
febrer de 2023 però donat que aquells dies se celebra la XI trobada de Professorat de Ciències de la 
Salut es demana canviar aquests dies als dies 30-31 de gener de 2023. 

A més a més en el nou calendari s’hi ha afegit les dates de preinscripció i matrícula així com la data de 
la sessió informativa. 

Les modificacions s’aproven i s’incorporen en el calendari acadèmic. 

7. Torn obert de paraules. 

No hi ha cap intervenció.   

I sense més temes a tractar es tanca la sessió a les 12:40 desitjant un Bon estiu a tots el membres del 
Consell.  


